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Protokół Nr BRM.0012.1.7.2022 

 posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu  

i Rekreacji Rady Miejskiej w Olecku odbytego  

 w dniu 21 czerwca 2022 roku  
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przedszkolnych w szkołach podstawowych i innych formach wychowania przedszkolnego 
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Na stan 8 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 8 – lista obecności w 

załączeniu. 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada. 

Protokołowała starszy inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w 

Olecku – Małgorzata Adameit. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

➢ Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski, 

➢ Skarbnik Gminy – Irena Osmycka, 

➢ Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku – Andrzej Kamiński, 

➢ Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Iwona 

Łazarska, 

➢ Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego – Wioletta Biszewska, 

➢ Kierownik Wydziału Dochodów i Egzekucji – Monika Dudycz-Stefanowska, 

➢ Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska-

Drozd, 

➢ Kierownik Wydziału Planowania Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami – 

Alicja Szałkowska, 

➢ Kierownik Wydziału Budownictwa i Inwestycji – Katarzyna Nieczepa, 

➢ Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław 

Drozd, 

➢ Inspektor Wydziału Edukacji – Urszula Zabłocka, 

➢ Inspektor Wydziału Promocji, Kultury i Sportu – Monika Błaszak, 

➢ Inspektor Wydziału Promocji, Kultury i Sportu – Katarzyna Judycka, 

➢ Podinspektor Wydziału Promocji, Kultury i Sportu – Marta Szmyt, 

➢ Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 
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powitał wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawił proponowany porządek 

posiedzenia: 

1. Analiza sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2021 rok. 

2. Rozpatrzenie raportu o stanie gminy oraz udzielenie lub nieudzielenie burmistrzowi 

wotum zaufania z tego tytułu. 

3. Analiza i zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej należących do 

zakresu działania komisji. 

4. Sprawy wniesione. 

5. Wnioski komisji. 

Uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

zaproponował, aby korzystając z obecności dyrektora MOSiR na posiedzeniu poruszyć temat 

ratowników wodnych na kąpieliskach. Zapytał, co się stało, iż kąpielisko „Szyjka” nie jest 

strzeżone. 

Dyrektor MOSiR w Olecku – Andrzej Kamiński 

stwierdził, iż temat jest poruszany od kilkunastu lat, a problem występuje co roku. Przepisy 

prawa i wymagania zmienią się tak bardzo i często, iż jest coraz mniej chętnych na 

ratowników wodnych, co dotyczy całej Polski. W zeszłym roku udało się zatrudnić 11 osób w 

różnych wymiarach etatu, w tym roku, mimo kilkukrotnych ogłoszeń o naborze do dzisiaj 

wpłynęły tylko 3 podania. W jego ocenie problem tkwi głębiej i jest złożony. Wskazał, iż w 

okolicznych miastach jest większy kłopot, bo ratownicy z pływalni są na zwolnieniach 

lekarskich. W miejscowościach nadmorskich proponuje się ratownikom wynagrodzenie 

rzędu 10.000,00 zł i też nie ma wielu chętnych. Olecki WOPR ogłosił możliwość organizacji 

kursu ratownika, jednak nie było osób zainteresowanych. Po ukończonym kursie należy zdać 

egzamin pod okiem ratowników posiadających status z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i 

Administracji oraz przejść szkolenie i zdać egzamin z kursu kwalifikowanej pierwszej pomocy. 

Ponadto adept musi uzyskać uprawnienia motorowodne oraz płetwonurka.  Wszystkie te 

kursy i uprawnienia kosztują, bez tych uprawnień kandydat na ratownika nie może 

samodzielnie pełnić służby na kąpielisku. Posiada wykaz ponad 50 ratowników w wieku 50-

60 lat, którzy pracują zawodowo w  oleckich zakładach pracy lub prowadzą własną 

działalność gospodarczą. Zaznaczył, iż kąpielisko „Skocznia” warunkowo jest dopuszczane do 
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użytku, gdyż za skocznią jest 10 m głębokości, a kąpieliska strzeżone można tworzyć na 

brzegach akwenów do 4 m głębokości.  

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

stwierdził, iż mieszkańcy oczekują, że będą bezpieczni na plaży. Na „Szyjce” wykonano dużą 

inwestycję gminną i kąpielisko winno być zabezpieczone. W jego ocenie trudności z 

pozyskaniem chętnych na ratowników wynikają z braku środków na odpowiednio wysokie 

wynagrodzenia.  

Wiceprzewodniczący komisji – Ferdynand Grodzicki 

oznajmił, że problem leży zdecydowanie po stronie finansowej. Poddał pod rozwagę, by 

zorientować się, jaka kwota wynagrodzenia ratownika byłaby zadowalająca.  

Członek komisji – Mariusz Miłun 

powiedział, iż może warto by burmistrz porozmawiał z pracodawcami o wyłączeniu na dwa 

miesiące pracowników z pracy zawodowej na rzecz dyżurów osób z uprawnieniami na 

kąpieliskach.  

Członek komisji – Józef Krajewski 

wskazał, że może doraźnym rozwiązaniem byłoby zatrudnienie opiekuna plaży, którymi 

mogliby być nauczyciele wychowania fizycznego lub absolwenci akademii wychowania 

fizycznego. Taka osoba wyposażona w koła ratunkowe oraz kamizelki mogłaby obserwować 

kąpielisko.  

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

oznajmił, iż w jego ocenie nie ma takiej możliwości prawnej, bo nauczyciel wychowania 

fizycznego, mimo posiadanych uprawnień trenera pływania, nie posiada uprawnień 

ratownika wodnego.  

Członek komisji – Józef Krajewski 

wtrącił, że burmistrz i Rada Miejska będzie w stanie zabezpieczyć dodatkowe środki na 

wynagrodzenia ratowników, jako miasto turystyczne. Systemowym rozwiązaniem problemu 

jest zwiększenie wynagrodzenia do ok. 10 tys. zł lub kształcenie adeptów na ratowników. 

Dyrektor MOSiR w Olecku – Andrzej Kamiński 

stwierdził, iż można podejmować rozmowy z pracodawcami, jednak osoby, które posiadają 

uprawnienia ratownika, co 3 lata muszą odnawiać kurs kwalifikowany pierwszej pomocy, 

który jest organizowany przez specjalistyczne firmy. Jeśli chodzi o wynagrodzenia rzędu 10 
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tys. zł otrzymują je ratownicy zatrudnieni przez właścicieli hoteli posiadających wydzielone 

plaże. Gminy tyle nie płacą ratownikom.  

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

zapytał, czy jest możliwość pozyskanie środków zewnętrznych na szkolenie adeptów na 

ratowników i podnoszenie kwalifikacji. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

oznajmił, iż Ministerstwo Spraw Wewnętrznych i Administracji ogłosiło nabór wniosków do 9 

lipca br. na dofinansowanie szkoleń i gmina będzie aplikować o środki.  

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

w jego ocenie warto byłoby, wystąpić do osób pracujących zawodowo, czy byliby 

zainteresowani podniesieniem kwalifikacji w ramach szkolenia finansowanego przez gminę. 

Członek komisji – Anna Kaczor 

jej zdaniem komisja nie ma sobie nic do zarzucenia, bo od kilku lat zgłaszała problem niskich 

zarobków ratowników i raczej było to bagatelizowane, i to w całym kraju. Praca jest bardzo 

trudna i nie sądzi, by problem udało się teraz rozwiązać.  

Członek komisji – Mariusz Miłun 

zapytał, ile osób w tej chwili brakuje, by zabezpieczyć dwa kąpieliska. 

Dyrektor MOSiR w Olecku – Andrzej Kamiński 

odpowiedział, że w budżecie na zabezpieczenie 2 kąpielisk zaplanowano 10 etatów a obecnie 

są 3 osoby. Ratownicy to muszą być dobrze przeszkolone osoby posiadające aktualne 

uprawnienia. Ponadto w ramach codziennej służby dokonują samokształcenia, czyli muszą 

przepłynąć codziennie określoną ilość kilometrów. 

Członek komisji – Renata Małgorzata Maciąg 

zapytała, czy dyrektor MOSiR posiada wiedzę, iż któraś z osób zatrudniona zawodowo w 

zakładzie pracy, a posiadająca uprawnienia ratownika była chętna podjąć służbę, tylko nie 

otrzymała urlopu bezpłatnego i ile osób było przeszkolonych w zeszłym roku w ramach 

środków z budżetu gminy oraz w jakiej wysokości to były środki. 

Dyrektor MOSiR w Olecku – Andrzej Kamiński 

odpowiedział, iż w zeszłym roku ratownicy WOPR przeszkolili 12 osób, w tym kilka nieletnich. 

Dofinansowanie z gminy na kurs KPP organizowany przez WORD w Suwałkach otrzymały 3 

osoby.  
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Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

zwrócił uwagę, że osoba, której gmina dofinansowuje szkolenie winna być zobowiązania do 

przepracowania przynajmniej odpowiedniej ilości godzin na miejskich kąpieliskach za 

wynagrodzeniem.  

Dyrektor MOSiR w Olecku – Andrzej Kamiński 

wtrącił, iż należałoby sprawdzić, czy osobom nie zatrudnionym w ośrodku, lecz w innym 

zakładzie pracy można byłoby sfinansować szkolenie.  

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

zaznaczył, że osoby, które  w zeszłym roku były przeszkolone, pracowały na kąpieliskach. W 

tym roku nie złożyły swoich ofert.  

Dyrektor MOSiR w Olecku – Andrzej Kamiński 

poddał pod rozwagę przeanalizowanie zlecenia zadania zabezpieczenia kąpielisk miejskich 

organizacjom pozarządowym.  

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

stwierdził, iż takie rozwiązanie było już analizowane. Jest możliwe do realizacji, tylko byłby 

większy koszt. 

Wiceprzewodniczący komisji – Ferdynand Grodzicki 

zapytał, w jakim stanie jest więźba dachowa na pływalni. 

Dyrektor MOSiR w Olecku – Andrzej Kamiński 

wyjaśnił, że ośrodek otrzymał koleją opinię eksperta, że więźba może być jeszcze 

eksploatowana, jednak przed sezonem zimowym winna być odpowiednio zabezpieczona. 

Należy wykonać kosztorys inwestorski i wyłonić wykonawcę robót, z czym był problem w 

zeszłym roku.  

Na tym punkt zakończono.  

Do punktu 1 – Analiza sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2021 rok. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Olecko za 2021 rok oraz sprawozdanie 

finansowe za 2021 rok.  Budżet gminy na 2021 rok uchwalono 18 grudnia 2020 roku z 

planowanymi dochodami w wysokości 126.282.448,88 zł, wydatkami w wysokości 
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133.260.253,79 zł i deficytem w wysokości 6.977.804,91 zł. W trakcie roku budżetowego 

plan dochodów zwiększono o  6.516.278,00 zł,  a  plan wydatków o  8.632.878,00 zł. 

Dochody ogółem to kwota 132.085.264,32 zł, zostały zrealizowane w 99,46%, tj. mniej w 

stosunku do planowanych o 713.462,56 zł, głównie z tego powodu, iż dotacje celowe w 

ramach programów finansowanych z udziałem środków europejskich zostały niewykonane.   

W dochodach ogółem dochody własne stanowiły 41,93%, dotacje celowe z budżetu państwa 

na zadania zlecone i własne 30,82%, subwencje ogólne 22,27%, dotacje na wydatki z 

udziałem środków z UE 1,69%, dotacje z innych źródeł – 3,04%.  

Na wykonane dochody składają się między innymi takie środki, jak: 

✓ pozyskano z rezerwy części oświatowej subwencji ogólnej 281.200,00 zł na 

dofinansowanie doposażenia pomocy dydaktycznych w szkołach podstawowych, na 

wzrost zadań szkolnych oraz dodatkowych zajęć wspomagających; 

✓ ze sprzedaży nieruchomości uzyskano 900.468,44 zł, z czynszów za lokale mieszkalne i 

użytkowe,  najmu i dzierżawy nieruchomości – 2.266.640,15 zł; 

✓ dochody z podstawowych podatków gminnych: podatku od nieruchomości, rolnego, 

leśnego i od środków transportowych, to kwota 17.288.778,42 zł. Skutek obniżenia 

górnych stawek tych podatków to kwota 1.742.691,48 zł. Na mocy podjętych uchwał 

przez Radę Miejską udzielono zwolnień z podatku od nieruchomości na kwotę 

232.291,66 zł; 

✓ dotacja z budżetu państwa na przebudowę i budowę dróg gminnych  – 1.703.095,44 

zł; 

✓ kontynuacja dofinansowania z budżetu państwa na przewozy autobusowe 

użyteczności publicznej – 1.768.798,16 zł; 

✓ wsparcie finansowe Banku Gospodarstwa Krajowego ze środków Funduszu Dopłat na 

przebudowę budynku komunalnego w Jaśkach – 342.602,83 zł; 

✓ dofinansowanie z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej na Przebudowę boiska 

wielofunkcyjnego przy Szkole Podstawowej Nr 2 – 500.000,00 zł; 

✓ dotacja na projekty realizowane z udziałem środków europejskich w zakresie oświaty 

i MOPS – 1.198.987,34 zł. 

Wydatki budżetu gminy to kwota 134.436.428,22 zł, czyli 94,74% planowanych, które 

przeznaczono głównie na: 

1) pomoc społeczną i rodzinę – 42.787.715,64 zł (31,82%); 

2) oświatę i edukacyjną opiekę wychowawczą –  40.973.877,69 zł (30,47%); 

3) gospodarkę komunalną i ochronę środowiska  – 11.328.001,01 zł (8,42%); 
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4) administrację publiczną – 9.923.035,59 zł (7,38%); 

5) transport i łączność – 10.138.046,45 zł (7,54%); 

6) kulturę fizyczną – 4,13% (5.555.910,20 zł); 

7) gospodarkę mieszkaniową –  4.554.676,67 zł (3,39%). 

Wydatki majątkowe stanowią 11,8% w wydatkach ogółem. Wydano 15.827.502,58 zł  

na inwestycje, w tym największe środki przeznaczono na: 

✓ drogi publiczne – 4.727.574,34 zł; 

✓ modernizację gminnych budynków komunalnych – 1.422.463,08 zł; 

✓ oświetlenie uliczne – 493.462,49 zł; 

✓ remont infrastruktury cmentarzy – 81.300,81 zł; 

✓ projekt „Rozwój e-Usług w Gminie Olecko – 1.207.635,54 zł; 

✓ inwestycję „Modernizacja energetyczna budynku Przedszkola z Oddziałami 

Integracyjnymi Krasnal w Olecku” – 407.423,56 zł; 

✓ przebudowę boiska wielofunkcyjnego przy Szkole Podstawowej nr 2 w Olecku – 

1.423.416,99 zł; 

✓ zadania inwestycyjne sołectw – 301.233,53 zł. 

Łącznie zrealizowano około 80 różnych zadań inwestycyjnych, na które pozyskano 

dofinansowanie w kwocie około 6,1 mln zł.  

W ramach zadań inwestycyjnych i bieżących, zgłoszonych przez sołectwa finansowanych  

z wyodrębnionych środków stanowiących fundusz sołecki wydano 547.089,28 zł. Zwrot z 

budżetu państwa w br. wyniósł 132.877,04 zł (24,29%). 

Zadłużenie gminy na koniec 2021 roku wynosiło 44.094.000,00 zł,  co stanowiło 33,38% 

wykonanych dochodów gminy. Obsługa zadłużenia gminy, to spłata rat kredytów i odsetek  

od zadłużenia oraz wykup papierów wartościowych. W trakcie roku stanowiło to kwotę 

4.220.005,71 zł, czyli 3,19% wykonanych dochodów.  

Biorąc pod uwagę zrealizowane dochody i przychody, wydatki i rozchody, budżet gminy  

za 2021 rok zamknął się deficytem w wysokości 2.351.163,90 zł a realizowany był zgodnie  

z podjętymi zarządzeniami burmistrza i uchwałami Rady Miejskiej w Olecku oraz w oparciu o 

ustawę o finansach publicznych. 

Do sprawozdania z wykonania budżetu gminy dołączono Informację o stanie mienia Gminy 

Olecko, która zawiera dane na początek i koniec 2021 roku. Wskazała, iż Skład Orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie pozytywnie zaopiniował sprawozdanie z 

wykonania budżetu wraz z informacją o stanie mienia komunalnego oraz pozytywnie 
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zaopiniował wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Olecku w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Olecka absolutorium za 2021 rok. 

Pytań ani uwag do sprawozdania nie zgłaszano.  

Na tym punkt zakończono. 

Do punktu 2 – Rozpatrzenie raportu o stanie gminy oraz udzielenie lub 

nieudzielenie burmistrzowi wotum zaufania z tego tytułu. 

Inspektor Wydziału PR – Katarzyna Judycka 

krótko przedstawiła Raport o stanie Gminy Olecko za 2021 rok. Zgodnie z art. 28aa ustawy o 

samorządzie gminnym burmistrz co roku, do 31 maja przedstawia radzie raport o stanie 

gminy. Raport obejmuje podsumowanie działalności burmistrza w roku poprzednim, w 

szczególności realizację polityk, programów, strategii, jak również uchwał rady. W raporcie 

znajdują się obiektywne informacje o tym co zrobiono w 2021 r., jaki jest potencjał gminy na 

tle podobnych gmin, a także w którym momencie realizacji konkretnych strategii jest gmina. 

Raport o stanie gminy za 2021 rok zawiera w swojej treści omówienie zagadnień takich jak, 

np. realizowane programy, polityki i strategie, budżet, inwestycje, infrastruktura i 

gospodarka komunalna, edukacja, sprawy społeczne oraz zdrowie i gospodarka. W bieżącym 

roku raport o stanie Gminy Olecko za 2021 rok został przedstawiony radzie zarządzeniem nr 

ORN.0050.90.2022 z dnia 27 maja 2022 r. Raport opracowany został w postaci 

elektronicznej, w formie strony internetowej, której adres opublikowany został w Biuletynie 

Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Olecku w dziale Raporty o stanie gminy. Raport 

przygotowany został również w formie papierowej, w formie pliku PDF, którego treść 

stanowi załącznik nr 1 do zarządzenia. Raport rozpatrywany jest podczas sesji absolutoryjnej, 

nad przedstawionym raportem o stanie gminy przeprowadza się debatę. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

wtrącił, że raport został wykonany tą samą metodologią, co raport w zeszłym roku i jest 

analizą porównawczą na tle gmin o podobnych wskaźnikach makroekonomicznych i 

ludnościowych. 

Członek komisji – Mariusz Miłun 

prosił o przygotowanie na najbliższą sesję Rady Miejskiej informacji na temat kosztów 

gospodarki odpadami za pierwsze półrocze 2022 r. po przejęciu tego zadania przez 

Towarzystwo Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. w Olecku. Chce wiedzieć, jak spółka 
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gminna sobie radzi i jaka jest wizja na kolejne pół roku, czy planuje się ewentualne podwyżki 

opłat. 

Członek komisji – Józef Krajewski 

prosił o przygotowanie do sesji kopii protokołów nadzoru pedagogicznego (kuratorium) z 

2020 r. z zaleceniami dla szkół gminnych na rok 2021 w zakresie funkcji dydaktycznej.   

Innych pytań ani uwag do raportu nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 5 głosach za i 3 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Olecka wotum zaufania. 

Na tym punkt zakończono. 

Do punktu 3 – Analiza i zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady 

Miejskiej należących do zakresu działania komisji. 

a) projekt uchwały w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela, nauczycieli 

pracujących z grupą obejmującą dzieci sześcioletnie i dzieci młodsze oraz 

pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów 

pedagogicznych, doradców zawodowych zatrudnionych w pełnym wymiarze zajęć 

w szkołach podstawowych, przedszkolu, oddziałach przedszkolnych w szkołach 

podstawowych i innych formach wychowania przedszkolnego prowadzonych przez 

Gminę Olecko 

Inspektor Wydziału EK – Urszula Zabłocka 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem wskazując na wniesioną autopoprawkę 

burmistrza. 

Członek komisji – Anna Kaczor 

zapytała, czy jeśli w szkole jest zatrudniony pedagog i posiada uprawnienia pedagoga 

specjalnego, to wymagane jest zatrudnienie dodatkowo pedagoga specjalnego. 

Inspektor Wydziału EK – Urszula Zabłocka 
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wyjaśniła, że wspólnie z dyrektorami będą analizować sytuację w każdej ze szkół gminnych 

odrębnie. Na przykładzie jednej ze szkół wyjaśniła zasady wyliczenia etatów do ilości 

uczniów. 

Członek komisji – Jarosław Bagieński 

stwierdził, iż był przekonany, że pedagog specjalny będzie „przypisany” wyłącznie do 

uczniów posiadających orzeczenie, w innym wypadku te etaty pokryją się.  

Inspektor Wydziału EK – Urszula Zabłocka 

potwierdziła, że etat pedagoga specjalnego jest dla wszystkich uczniów.  

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę burmistrza, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela, nauczycieli pracujących z 

grupą obejmującą dzieci sześcioletnie i dzieci młodsze oraz pedagogów, pedagogów 

specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców 

zawodowych zatrudnionych w pełnym wymiarze zajęć w szkołach podstawowych, 

przedszkolu, oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych i innych formach 

wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Olecko. 

b) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie konsultacji społecznych z 

mieszkańcami gminy Olecko dotyczących budżetu obywatelskiego 

Inspektor Wydziału PR – Monika Błaszak 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

c) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w rejonie ul. Park w Olecku 

Kierownik Wydziału PGN – Alicja Szałkowska 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem wskazując przedmiotowy teren na mapie. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
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d) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego – Gordejki 1 

Kierownik Wydziału PGN – Alicja Szałkowska 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem wskazując przedmiotowy teren na mapie. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

e) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w obrębie ewidencyjnym Judziki 

Kierownik Wydziału PGN – Alicja Szałkowska 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem wskazując przedmiotowy teren na mapie. 

Członek komisji – Józef Krajewski 

cieszy go informacja, że powstanie taka instalacja, bo przy większej ilości odnawialnych 

źródeł energii mogłaby być samowystarczalna.  

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

poinformował,  że w ramach planowania przestrzennego, burmistrz wniesie do porządku 

najbliższej sesji dodatkowy projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulic: Ełcka i Zamostowa w 

Olecku. Inwestor na posiedzeniu zespołu doradczego ds. inwestycji znacząco oddziałujących 

na środowisko przedstawił plany inwestycji i zespół nie jest zaniepokojony planowanymi 

działaniami.  

Kierownik Wydziału PGN – Alicja Szałkowska 

na okazanym rysunku studium uwarunkowań przedstawiła szersze informacje odnośnie 

sporządzenia mpzp. 

Członek komisji – Jarosław Bagieński 

zapytał, czy na omawianym obszarze są jeszcze tereny gminne na sprzedaż. 

Kierownik Wydziału PGN – Alicja Szałkowska 

odpowiedziała, iż gmina nie posiada tam nieruchomości, działki są własnością prywatną. 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

f) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
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Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

g) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ponowne wynajęcie pomieszczeń 

gospodarczych, garaży i lokalu użytkowego 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

h) projekt uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i 

soboty przez rolników i ich domowników oraz zasad tego handlu 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

i) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2022 rok 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Członek komisji – Anna Kaczor 

zapytała o następujące zmiany w budżecie gminy: 

➢ z czym jest związane zwiększenie planu wydatków w dziale turystyka, 

➢ jakich przeniesień dokonuje się między paragrafami w dziale ochrona zdrowia. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

odpowiedziała, iż w dziale turystyka dokonuje się zwiększenia wydatków z przeznaczeniem 

na zakup energii elektrycznej i pozostałych mediów w Centrum Informacji Turystycznej w 

Olecku. Natomiast przeniesienia na kwotę 25.940,00 zł między paragrafami w dziale ochrona 

zdrowia dotyczą zmniejszenia planu wydatków w SP Nr 4 o ww. kwotę, ponieważ od 1 

stycznia 2022 r. świetlica z elementami socjoterapii nie funkcjonuje z powodu braku 

odpowiednej kadry. W związku z oszczędnościami należy przeznaczyć środki na zakup usług 

w zakresie profilaktyki. Proponowane zmiany są niezbędne dla prawidłowej realizacji 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Olecko na lata 2022-2025. 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 



 14 

j) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko 

na lata 2021-2035 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Olecka.  

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji uznała 

skargę za bezzasadną. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Na tym punkt zakończono. 

Do punktu 4 – Sprawy wniesione. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

przypomniał, że wpłynęła odpowiedź burmistrza na wniosek komisji w sprawie kalkulacji 

kosztów zatrudnienia do całodobowej obsługi monitoringu. Z obliczeń wynika, iż roczny 

wydatek na wynagrodzenia to kwota rzędu 972.000,00 zł.  

Komisja podjęła dyskusję na temat obsługi monitoringu i kosztów powołania straży miejskiej.  

Członek komisji – Mariusz Miłun 

zwrócił uwagę, że gmina inwestuje duże pieniądze w monitoring. Chce wiedzieć, co zrobić, 

jaki pomysł ma pan burmistrz, aby te wydatki przyniosły jeszcze lepszy efekt.  

Członek komisji – Bogusław Marek Borawski 

poddał pod rozwagę nawiązanie współpracy z policją, przekazanie jej systemu monitoringu i 

zatrudnienie 3 osób do pomocy policji przy jego obsłudze. Na dyżurach w ramach etatu nie 

muszą być policjanci, można zatrudnić osoby z Powiatowego Urzędu Pracy w Olecku.  

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

oznajmił, iż otrzymał propozycję od Przewodniczącej Komisji Polityki Prorodzinnej (…) 

zwołania posiedzenia wyjazdowego w zakresie przeglądu kąpielisk miejskich pod względem 

bezpieczeństwa, porządku i ustawowego oznakowania. Posiedzenie ma odbyć się 1 lipca br. 

o godzinie 10:00. Zapytał, czy członkowie komisji wyrażają zgodę na zwołanie posiedzenia. 
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Komisja przy 8 głosach za jednogłośnie wyraziła zgodę na zwołanie posiedzenia 

wyjazdowego.  

Komisja kontynuowała dyskusję na temat obsługi monitoringu i kosztów powołania straży 

miejskiej. 

Członek komisji – Anna Kaczor 

zapytała o dalsze losy postępowania w sprawie posiedzenia wyjazdowego do SP w Gąskach. 

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

odpowiedział, że komisja jeszcze stworzy pismo w sprawie podjętego wniosku a we wrześniu 

członek komisji – Józef Krajewski poprowadzi szkolenie (rozmowy) kadry pedagogicznej 

szkoły z zakresu motywacji do nauki.  

Innych spraw wniesionych nie było. 

Na tym punkt zakończono. 

Do punktu 5 – Wnioski komisji. 

Członek komisji – Anna Kaczor 

zgłosiła wniosek  o zwiększenie wynagrodzenia wszystkich ratowników wodnych również na 

pływalni oraz ustanowienie dodatku za służbę w sezonie letnim na kąpieliskach.  

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

poddał pod głosowanie wniosek radnej. 

Komisja (obecnych 6 członków) jednogłośnie przyjęła wniosek o zwiększenie 

wynagrodzenia wszystkich ratowników wodnych również na pływalni oraz ustanowienie 

dodatku za służbę w sezonie letnim na kąpieliskach. 

Członek komisji – Mariusz Miłun 

zgłosił wniosek o zwiększenie wynagrodzenia pracowników Urzędu Miejskiego w Olecku oraz 

wszystkich pracowników jednostek organizacyjnych gminy. 

Komisja podjęła dyskusję na temat wynagrodzeń ratowników i pracowników urzędu.  

Przewodniczący komisji – Wojciech Rejterada 

poprosił, aby do najbliższego posiedzenia komisji, które odbędzie się 1 lipca br.  przygotować 

informacje, jakie wynagrodzenie otrzymują ratownicy wodni w ościennych miastach.  

Poddał pod głosowanie wniosek radnego. 
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Komisja (obecnych 6 członków) jednogłośnie przyjęła wniosek o zwiększenie 

wynagrodzenia pracowników Urzędu Miejskiego w Olecku oraz wszystkich pracowników 

jednostek organizacyjnych gminy. 

Członek komisji – Józef Krajewski 

zgłosił następujące wnioski: 

➢ zwrócić się do Pana Jerzego Sulimy – ratownika wodnego z wieloletnim 

doświadczeniem – aby, za odpowiednie honorarium, opracował system 

wykształcenia ratowników wodnych i pod jego kierunkiem zorganizować w Olecku 

szkołę ratowników; 

➢ zwrócił uwagę, że koszty utrzymania administracji za 2021 r. wynoszą ok. 10% całego 

budżetu gminy. Poddał pod rozwagę uchwalenie przez Radę Miejską w Olecku 

corocznego wskaźnika w wysokości np. 10% budżetu gminy na podwyżki wszystkich 

pracowników administracji i pracowników obsługi w jednostkach organizacyjnych.  

Innych wniosków w tym punkcie nie zgłaszano.  

Na tym punkt zakończono. 

Przewodniczący komisji 

/-/ Wojciech Rejterada 

Protokołowała 

/-/ Małgorzata Adameit 
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